
  

ZÁPIS 

z 9. ZASADNUTIA RADY PARTNERSTVA PRE INTEGROVANÝ ÚZEMNÝ ROZVOJ 

BRATISLAVSKÉHO SAMOSPRÁVNEHO KRAJA NA ROKY 2021-2027 

 

 

Termín rokovania dňa: 28. 02. 2024 o 13:00 hod. 

Miesto konania: Úrad Bratislavského samosprávneho kraja, Sabinovská 16, Bratislava - rokovacia 

miestnosť 

V úvode 9. zasadnutia predseda Rady partnerstva Juraj Droba privítal všetkých prítomných na pôde 

BSK. Podotkol, že štát má rôzne predstavy o fungovaní rady partnerstva, no je potrebné vnímať ju 

ako najvyšší orgán, ktorý by mal rozhodovať o rozvoji územia. Zasadnutie je teda pokračovaním 

procesu výberu a schvaľovania projektových zámerov, ktoré napĺňajú priority IÚS. Zároveň ocenil 

aktivitu a prístup partnerov v rámci prípravy projektových zámerov a oficiálne týmto otvoril 

zasadnutie.  

Sekretariát RP overil uznášaniaschopnosť potvrdením 32 prítomných členov s hlasovacím právom. 

 

Bod č. 1: Schválenie programu zasadnutia 

 

Predseda Rady partnerstva následne odovzdal slovo Petrovi Furikovi, ktorý predstavil prítomným 

členom návrh programu zasadnutia, obsahujúci 16 bodov: 

1. Schválenie programu zasadnutia 

2. Aktualizácia projektového zásobníka Integrovanej územnej stratégie Bratislavského kraja na 

roky 2021-2027 

3. Projektový zámer „Zvyšovanie energetickej účinnosti objektu základnej školy v obci Veľký 

Biel“ žiadateľa obec Veľký Biel 

4. Projektový zámer „Obnova budovy na ul. Pribinova - zníženie energetických nákladov“ 

žiadateľa mesto Senec 

5. Projektový zámer „Obnova kultúrnej budovy so súp. č. 209 v obci Hrubý Šúr“ žiadateľa obec 

Hrubý Šúr 

6. Projektový zámer „Obnova spoločenskej budovy so súp. č. 253 v obci Hrubý Šúr“ žiadateľa 

obec Hrubý Šúr 

7. Projektový zámer „Zvýšenie energetickej účinnosti budovy obecného úradu – Tureň“ 

žiadateľa obec Tureň 

8. Projektový zámer „Obnova NKP Meštiansky dom“ žiadateľa mesto Svätý Jur 

9. Projektový zámer „Zníženie energetickej náročnosti budovy miestneho úradu MČ Bratislava-

Staré Mesto“ žiadateľa mestská časť Bratislava – Staré Mesto 

10. Projektový zámer „Zníženie energetickej náročnosti budovy ZŠ Dubová“ žiadateľa mestská 

časť Bratislava – Staré Mesto 

11. Projektový zámer „Zvýšenie energetickej efektívnosti budovy Materská škola Dubová“ 

žiadateľa obec Dubová 

12. Projektový zámer „Výroba elektrickej energie prostredníctvom mestskej fotovoltaiky“ 

žiadateľa mesto Malacky 



13. Projektový zámer „Výstavba terminálov integrovanej osobnej prepravy v Bratislave – 

Bratislava - Lamačská brána, projektová príprava (DSPRS) a realizácia“ žiadateľa Železnice 

Slovenskej republiky 

14. Projektový zámer „Výstavba terminálov integrovanej osobnej prepravy v Bratislave – 

Bratislava – Vrakuňa, projektová príprava (DSPRS) a realizácia“  žiadateľa Železnice 

Slovenskej republiky 

15. Informácia o činnosti Kooperačnej rady UMR 

16. Rôzne  

Po predstavení programu a pokynov k hlasovaniu pomocou hlasovacích lístkov požiadal predseda 

Rady partnerstva Juraj Droba prítomných členov Rady partnerstva  o hlasovanie.  

 

Návrh uznesenia: 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027 

schvaľuje Program zasadnutia. 

 

 

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 32 

ZA: 32 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

-  Uznesenie bolo prijaté 

 

 

Bod č. 2: Aktualizácia projektového zásobníka Integrovanej územnej stratégie Bratislavského kraja 

na roky 2021-2027 

P. Furik, zastupujúci sekretariát Rady partnerstva BSK, predstavil prítomným členom zmeny v 

rámci projektového zásobníka, tzv. long listu, ktoré sa týkali doplnenia nových zámerov, ale aj 

aktualizácie údajov pri už zaradených zámeroch, najmä čo sa týka rozpočtu a stavu pripravenosti.  

Projektový zásobník IÚS predstavuje živý dokument, ktorý sa v priebehu času vyvíja, aj na základe 

zmien v prioritizácii miest, obcí a ďalších partnerov a je aktualizovaný pred každým zasadnutím 

Rady partnerstva BSK. Posledný proces aktualizácie bol realizovaný v dvoch kolách. Projektový 

zásobník slúži členom rady partnerstva tiež na sledovanie vývoja v príprave jednotlivých projektov. 

Takisto spomenul, že zásobník obsahuje projekty, ktoré sú už v určitom stave pripravenosti a zároveň 

o nich má právomoc rozhodovať Rada partnerstva. 

 

Diskusia: 

- p. Šajgalík (SAV) – SAV uzavrela architektonickú súťaž na areál na Patrónke, susediaci 

s časťami, ktoré má v správe BSK. V minulosti bola realizovaná spoločná komunikácia 

ohľadne rozvoja priestoru, preto položil otázku, či sa naďalej uvažuje nad rozvojom tejto 

časti mesta a či by mohla SAV prísť predstaviť víťazný projekt. K projektu budú čoskoro 

dodané podklady a architektonické riešenie a počíta sa aj so spoluprácou s ESET-om, 

Vojenskou nemocnicou, ZOO a ďalšími susediacimi subjektmi, ktoré už boli oslovené. 

Cieľom je vytvoriť otvorený územný celok, ktorý by dával možnosť rozvoja otvorenosti 



medzi vedou, občanmi a relaxom. Je tento projekt vnímaný ako perspektívny v rámci tohto 

bodu programu? 

- odpoveď – p. Droba – BSK napriek časovým zdržaniam ide dopredu a má záujem zveľadiť 

dané územiu, vníma jeho potenciál a najmä oceňuje možnosť vzniku unikátnej symbiózy 

niekoľkých funkcií na jednom mieste. BSK počíta ako s partnermi s Domovom sociálnych 

služieb, športoviskom, bývalou jazdiarňou a pod. Hlavnou funkciou bude kultúrne centrum 

a takisto pamätník bratislavského holokaustu. SAV a ESET vníma BSK ako prirodzených 

partnerov. Územie by bolo možné prepojiť aj so ZOO, a to otvorením druhého vstupu. 

- odpoveď – p. Lukáčová – jedná sa o susediace zóny, zónou v správe BSK je Patrónka. 

V projekte by došlo k desegregácii Domova sociálnych služieb a otvoreniu priestranstva. 

Zároveň bude súkromie klientov zachované a otvorí sa vstup aj do zóny, ktorá prepája 

pôvodne navrhované univerzitné mestečko so zónou ESET. K tomu sa pripravuje viacero 

projektov, napríklad prestupný terminál. P. Lukáčová uvíta prezentáciu daného zámeru 

a poznamenala, že je nutné mať na mysli charakter jednotlivých opatrení, v rámci ktorých 

budú aktivity financované,  napr. v prípade obnovy budov o energetickú efektívnosť 

(opatrenie 2.1.2) a pod. Za účelom prezentácie prestupného terminálu je možné osloviť 

ŽSR. Cieľom je dostať do popredia inovatívny charakter bývalej priemyselnej zóny. 

Prezentáciu všetkých 3 subjektov je možné pripraviť do ďalšieho zasadnutia ako ideový 

zámer, ktorý by sa zúžil do jednotlivých projektových zámerov.  

- odpoveď – p. Šajgalík by uvítal, ak by sa našla platforma, v rámci bude pripravená spoločná 

prezentácia a zámery budú navzájom predstavené. Bolo by prínosné, ak by bola 

koncipovaná všeobecná informácia o predstavách subjektov o danom území. Zároveň 

poďakoval a vyjadril názor, že BSK je najlepšou inštanciou, ktorá by mohla takéto stretnutie 

zorganizovať. 

- odpoveď – p. Lukáčová sľúbila, že BSK zvolá dané stretnutie. 

- p. Lanáková (MČ Bratislava – Staré Mesto) – na str. 12 v zásobníku je obec Šenkvice, ktorá 

má rovnaký názov projektu so sumou. Ide o projekt Rekonštrukcia objektu obecného domu. 

Jedná sa o preklep alebo dve fázy?  

- p. Kollár (Cyklokoalícia) sa pýtal, či je možné dostať k aktualizovanému projektovému 

zásobníku aj dokument, v ktorom budú vyznačené vykonané zmeny.  

- p. Lukáčová – akceptované. Čo sa týka zámerov Šenkvíc, jedná sa o 2 rôzne projekty – 

Obecný dom a Obecný úrad.  

 

Návrh uznesenia: 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027 

schvaľuje aktualizáciu projektového zásobníka Integrovanej územnej stratégie Bratislavského 

kraja na roky 2021-2027 (verzia 4.0). 

 

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 32 

ZA: 29 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 3 



Váha hlasov: 92,66 % 

 

-  Uznesenie bolo prijaté 

 

 

Projektové zámery v rámci opatrenia 2.1.2 Znižovanie energetickej náročnosti budov 

 

Predseda poďakoval za schválenie projektového zásobníka a otvoril ďalší blok programu, ktorým sú 

zámery v opatrení zníženia energetickej náročnosti budov a poprosil p. Furika o moderovanie tejto 

časti. Projektové zámery v oblasti energetiky sú prvým z dvoch blokov, rozdelených podľa 

tematickej príslušnosti. Jedná sa o 10 projektov, z toho 9 je orientovaných na opatrenie 2.1.2 

Znižovanie energetickej náročnosti verejných budov v kombinácii s opatrením 2.2.2 Podpora 

využívania OZE v systémoch zásobovania energiou. Blok uzatvoril samostatný projektový zámer 

v opatrení 2.2.2, zameraný výlučne na obnoviteľné zdroje energie. Prezentáciu projektových zámerov 

zabezpečili zástupcovia obcí, mestských častí a kraja. 

 

Bod č. 3: Projektový zámer „Zvyšovanie energetickej účinnosti objektu základnej školy v obci 

Veľký Biel“ žiadateľa obec Veľký Biel  

 

Projektový zámer bol prezentovaný p. starostom, p. Petrom Fülöpom. Na záver prezentácie 

Peter Furik pripomenul, že členom rady partnerstva sú zasielané vždy celé projektové zámery, 

vrátane stanoviska technického sekretariátu.  

 

Diskusia: 

- bez príspevkov do diskusie 

 

Návrh uznesenia: 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027 

a) schvaľuje projektový zámer „Zvyšovanie energetickej účinnosti objektu základnej 

školy v obci Veľký Biel“ žiadateľa obec Veľký Biel  

b) ukladá žiadateľovi rozpracovať projektový zámer do formy Žiadosti o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku a túto žiadosť predložiť do príslušnej výzvy do 12 

mesiacov od prijatia tohto uznesenia  

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 31 

ZA: 31 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

Váha hlasov: 100% 

 

-  Uznesenie bolo prijaté 

 

Bod č. 4: Projektový zámer „Obnova budovy na ul. Pribinova - zníženie energetických nákladov“ 

žiadateľa mesto Senec  

 

Prezentácia bola zabezpečená p. Matlohovou, vedúcou útvaru projektového riadenia mesta Senec. 



 

Diskusia: 

- bez príspevkov do diskusie 

 

Návrh uznesenia: 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027 

a) schvaľuje projektový zámer „Obnova budovy na ul. Pribinova - zníženie energetických 

nákladov“ žiadateľa mesto Senec  

b) ukladá žiadateľovi rozpracovať projektový zámer do formy Žiadosti o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku a túto žiadosť predložiť do príslušnej výzvy do 12 

mesiacov od prijatia tohto uznesenia 

 

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 31 

ZA: 31 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

Váha hlasov: 100% 

 

- Uznesenie bolo prijaté 

 

 

Bod č. 5: Projektový zámer „Obnova kultúrnej budovy so súp. č. 209 v obci Hrubý Šúr“ žiadateľa 

obec Hrubý Šúr  

Prezentáciu oboch zámerov obce Hrubý Šúr poskytol starosta, p. Adrián Takács. 

Diskusia: 

- bez príspevkov do diskusie 

Návrh uznesenia: 

 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027 

c) schvaľuje projektový zámer „Obnova kultúrnej budovy so súp. č. 209 v obci Hrubý 

Šúr“ žiadateľa obec Hrubý Šúr  

d) ukladá žiadateľovi rozpracovať projektový zámer do formy Žiadosti o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku a túto žiadosť predložiť do príslušnej výzvy do 12 

mesiacov od prijatia tohto uznesenia  

 

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 31 

ZA: 31 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

Váha hlasov: 100% 

 

- Uznesenie bolo prijaté 



 

Bod č. 6:  Projektový zámer „Obnova spoločenskej budovy so súp. č. 253 v obci Hrubý Šúr“ 

žiadateľa obec Hrubý Šúr  

 

 

Diskusia: 

- bez príspevkov do diskusie 

 Návrh uznesenia: 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027  

a) schvaľuje projektový zámer „Obnova spoločenskej budovy so súp. č. 253 v obci Hrubý 

Šúr“ žiadateľa obec Hrubý Šúr  

b) ukladá žiadateľovi rozpracovať projektový zámer do formy Žiadosti o poskytnutie12 

mesiacov od prijatia tohto uznesenia  

 

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 31 

ZA: 31 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

Váha hlasov: 100% 

 

- Uznesenie bolo prijaté 

 

 

Bod č. 7: Projektový zámer „Zvýšenie energetickej účinnosti budovy obecného úradu – Tureň“ 

žiadateľa obec Tureň  

Projektový zámer Zvýšenia energetickej účinnosti budovy obecného úradu odprezentoval starosta 

obce, p. Dominik Cisár. 

Diskusia: 

- bez príspevkov do diskusie 

Návrh uznesenia: 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027  

a) schvaľuje projektový zámer „Zvýšenie energetickej účinnosti budovy obecného úradu 

– Tureň“ žiadateľa obec Tureň  

b) ukladá žiadateľovi rozpracovať projektový zámer do formy Žiadosti o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku a túto žiadosť predložiť do príslušnej výzvy do 12 

mesiacov od prijatia tohto uznesenia  

 

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 31 

ZA: 31 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 



Váha hlasov: 100% 

 

- Uznesenie bolo prijaté 

 

Bod č. 8: Projektový zámer „Obnova NKP Meštiansky dom“ žiadateľa mesto Svätý Jur 

 

O prezentáciu projektového zámeru sa postaral primátor, p. Šimon Gabura. Následne ho doplnil 

Peter Furik, ktorý spomenul, že z celkových výdavkov projektu je žiadaná iba tretina potrebných 

prostriedkov a všetky ďalšie náklady hradí mesto zo svojich vlastných zdrojov. 

 

Diskusia: 

- bez príspevkov do diskusie 

 Návrh uznesenia: 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027  

a) schvaľuje projektový zámer „Obnova NKP Meštiansky dom“ žiadateľa mesto Svätý 

Jur  

b) ukladá žiadateľovi rozpracovať projektový zámer do formy Žiadosti o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku a túto žiadosť predložiť do príslušnej výzvy do 12 

mesiacov od  prijatia tohto uznesenia 

 

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 31 

ZA: 30 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 1 

Váha hlasov: 97,22% 

 

- Uznesenie bolo prijaté 

 

 

Bod č. 9: Projektový zámer „Zníženie energetickej náročnosti budovy miestneho úradu MČ 

Bratislava-Staré Mesto“ žiadateľa mestská časť Bratislava – Staré Mesto  

Oba zámery MČ Bratislava – Staré Mesto odprezentovala p. Lucia Lanáková, vedúca oddelenia 

stratégie a projektového riadenia. 

Diskusia: 

- bez príspevkov do diskusie 

 

Návrh uznesenia: 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027  

a) schvaľuje projektový zámer „Zníženie energetickej náročnosti budovy miestneho 

úradu MČ Bratislava-Staré Mesto“ žiadateľa mestská časť Bratislava - Staré Mesto  

b) ukladá žiadateľovi rozpracovať projektový zámer do formy Žiadosti o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku a túto žiadosť predložiť do príslušnej výzvy do 12 

mesiacov od prijatia tohto uznesenia  
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Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 31 

ZA: 31 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

Váha hlasov: 100% 

 

- Uznesenie bolo prijaté 

 

Bod č. 10: Projektový zámer „Zníženie energetickej náročnosti budovy ZŠ Dubová“ žiadateľa 

mestská časť Bratislava – Staré Mesto 

Diskusia: 

- bez príspevkov do diskusie  

Návrh uznesenia: 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027 

a) schvaľuje projektový zámer „Zníženie energetickej náročnosti budovy ZŠ Dubová“ 

žiadateľa mestská časť Bratislava - Staré Mesto  

b) ukladá žiadateľovi rozpracovať projektový zámer do formy Žiadosti o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku a túto žiadosť predložiť do príslušnej výzvy do 12 

mesiacov od prijatia tohto uznesenia  

 

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 31 

ZA: 31 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

Váha hlasov: 100% 

 

- Uznesenie bolo prijaté 

 

 

Bod č. 11: Projektový zámer „Zvýšenie energetickej efektívnosti budovy Materská škola Dubová“ 

žiadateľa obec Dubová  

Z dôvodu potreby zabezpečenia plynulosti rokovania zabezpečila miesto starostu, ktorý bol 

neprítomný, prezentáciu zámeru p. Barbora Lukáčová. 

Diskusia: 

- bez príspevkov do diskusie  

 

Návrh uznesenia: 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027 

a) schvaľuje projektový zámer „Zvýšenie energetickej efektívnosti budovy Materská 

škola Dubová“ žiadateľa obec Dubová  
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b) ukladá žiadateľovi rozpracovať projektový zámer do formy Žiadosti o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku a túto žiadosť predložiť do príslušnej výzvy do 12 

mesiacov od prijatia tohto uznesenia 

 

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 31 

ZA: 31 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

Váha hlasov: 100% 

- Uznesenie bolo prijaté 

 

 

Projektový zámer v rámci opatrenia 2.2.2 Podpora využívania OZE v systémoch zásobovania 

energiou 

 

Bod č. 12: Projektový zámer „Výroba elektrickej energie prostredníctvom mestskej fotovoltaiky“ 

žiadateľa mesto Malacky  

Prezentáciu zámeru poskytol p. Milan Ondrovič, zástupca primátora. 

Diskusia: 

- bez príspevkov do diskusie  

 

Návrh uznesenia: 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027 

a) schvaľuje projektový zámer „Výroba elektrickej energie prostredníctvom mestskej 

fotovoltaiky“ žiadateľa mesto Malacky  

b) ukladá žiadateľovi rozpracovať projektový zámer do formy Žiadosti o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku a túto žiadosť predložiť do príslušnej výzvy do 12 

mesiacov od prijatia tohto uznesenia  

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 31 

ZA: 31 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

Váha hlasov: 100% 

- Uznesenie bolo prijaté 

 

Diskusia: 

 

V nadväznosti na blok energetiky Peter Furik poznamenal, že technický sekretariát eviduje už 

viacero schválených projektov. Následne Barbora Lukáčová pripomenula, že sa jedná už o druhé 
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zasadnutie, na ktorom sú schvaľované projektové zámery IÚI v oblasti zvyšovania energetickej 

efektívnosti a napriek otázkam zo strany budúcich žiadateľov stále nie je známy dátum 

predpokladaného vyhlásenia výzvy. Za účelom zodpovedania tejto otázky oslovila prítomných 

zástupcov SIEA a tiež MIRRI SR, p. Magovú a p. Donauera. Partnerov je potrebné usmerniť v tom, 

o aké podmienky je možné sa oprieť, na koho sa obrátiť a pod. Projekty prešli vyhodnotením 

v zmysle princípu hodnoty za peniaze, regionálneho prínosu a sú usmernené v zmysle oprávnených 

výdavkov. Otázne je tiež, vzhľadom na oprávnenosť výdavkov od 1. 1. 2021, či projekty môžu začať 

s realizáciou a či projekt nemôže byť ukončený v zmysle hlavných aktivít.  

- odpoveď – p. Magová (SIEA) – ešte pred zasadnutím bolo stretnutie s riaditeľom sekcie 

fondov EÚ a druhý kvartál sa javí ako reálny. Výzva na IÚI je v príprave a na SIEA bolo zo 

strany MIRRI SR zaslané tiež rozdelenie alokácie. Vzhľadom na ďalšie otázky by p. 

Magová uvítala zaslanie otázok v písomnej forme. 

- odpoveď – p. Lukáčová – Bratislavský kraj ako jediný viac rozvinutý región má vlastnú 

alokáciu a otázky zašleme písomne. 

- odpoveď – p. Magová (SIEA) – Bratislavský kraj ako VRR má stanovenú vlastnú alokáciu, 

ale prebiehalo rozdelenie navýšenej alokácie medzi jednotlivé VÚC a UMR-e v rámci 

MRR. Alokácia a jej rozdelenie na VRR+MRR bude stanovené v rámci pripravovanej 

spoločnej výzvy pre IÚI projekty. 

 
 

Projektové zámery v rámci opatrenia 2.8.3. Udržateľná mobilita BSK 

 

Blok projektových zámerov v oblasti udržateľnej dopravy otvoril predseda a v úvode poznamenal, 

že pôsobnosť Rady partnerstva presahuje rámec projektov samospráv, dôkazom čoho sú projektové 

zámery, ktorých nositeľom je štát prostredníctvom Železníc Slovenskej republiky. Zároveň 

poďakoval Ministerstvu dopravy SR za partnerský prístup a zverenie celej alokácie Kohézneho 

fondu pre opatrenie 2.8.3 do gescie Rady partnerstva. Body 13 a 14 moderoval p. Furik.  

 

Bod č. 13: Projektový zámer „Výstavba terminálov integrovanej osobnej prepravy v Bratislave – 

Bratislava - Lamačská brána, projektová príprava (DSPRS) a realizácia“ žiadateľa Železnice 

Slovenskej republiky  

 

Prezentáciu projektových zámerov výstavby prestupných terminálov v lokalitách Lamačská Brána 

a Vrakuňa poskytli zástupcovia ŽSR, konkrétne p. Boris Huslica. Prezentáciu doplnil aj p. Furik 

s poznámkou, že súčasťou projektov sú aj výdavky, ktorých oprávnenosť nie je možné v súčasnosti 

potvrdiť - tieto sú samostatne vyznačené a zároveň prebiehajú rokovania na úrovni Európskej komisie 

ohľadom ich oprávnenosti. Projektový zámer sa schvaľuje vrátane týchto výdavkov a ak by sa v čase 

rozpracovania do formy Žiadosti o nenávratný finančný príspevok ukázali výdavky na koľajisko ako 

neoprávnené, do žiadosti budú tieto výdavky zaradené ako neoprávnené. 

Diskusia: 

- p. Švaral (Združenie miest a obcí Záhorie) – ŽSR robia viaceré projekty na Záhorí, napríklad 

rekonštrukcia trate Bratislava-Kúty. Tieto projekty obmedzujú funkčnosť železníc 

a znemožňujú schopnosť Železníc poskytovali iné služby, napríklad bol znefunkčnený projekt 

Vláčik Záhoráčik. Keď bude realizovaný projekt, nedôjde ku komplikácii poskytovania služieb 

železníc?  
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- odpoveď – p. Huslica – na danom ramene prebieha v súčasnosti viacero stavieb a rekonštrukcií. 

To súvisí aj s tým, že na úseku môžu byť výluky, čo môže obmedziť vlakovú dopravu v danom 

území. To je žiaľ nevyhnutná daň za obnovu infraštruktúry a spôsob realizovania výluk sa 

snažia organizovať tak, aby bol dopad na dopravu čo najmenší. O ohrození projektu nie sú 

informácie a zároveň vyzval na doplnenie aj kolegov. 

- p. Garaj – Čo sa Lamačskej brány týka, vo vzťahu k aktuálnemu stavu vydávania stavebných 

povolení v minulosti došlo k pozdržaniu, keďže tento projekt mal byť realizovaný v partnerstve 

s mestom Bratislav ako projekt predĺženia Saratovskej ulice v rámci vybudovania TIOP-u. 

Momentálne ide ŽSR do projektu samostatne a čaká na výsledok povoľovacích konaní - 

stavebné povolenia, ktoré boli súčasťou spoločného projektu, ešte len budú vydané. Veríme, že 

termín bude splnený. V rámci výluk na Záhorí vz. uzol Bratislava, či už Vrakuňa, Lamačská 

Brána alebo Železná Studienka bude pristúpené po dohode s dopravcami k režimu tzv. 

výlukového grafikonu. S výlukami na Záhorí v horizonte najbližších 5 rokov sa počíta. Výluky 

sa týkajú medzinárodných a regionálnych vlakov aj osobnej dopravy a takéto obmedzenia nie 

sú výnimočné ani v okolitých krajinách. 

- reakcia – p. Kratochvílová (Hlavné mesto SR Bratislava) – projekt sa pripravoval ako 

partnerský a mesto Bratislava už malo vydané stavebné povolenie a vysúťaženého zhotoviteľa 

pre komunikáciu Saratovská, ktorý mal nadväzovať na tento TIOP. Žiaľ z dôvodu, že nebolo 

potvrdené financovanie z externých zdrojov, mesto Bratislava muselo z projektu vystúpiť.  

- p. Vagač (MČ BA – Staré Mesto) – momentálne sa posudzuje EIA na veľký projekt, rozšírenie 

dvojkoľajky na trojkoľajku, tento projekt s tým neuvažuje? V Starom Meste sa posudzuje po 

celej trase na trojkoľajku. 

- odpoveď – p. Garaj – s rozšírením trate 110 sa predpokladá v úseku Bratislava – Hlavná stanica 

– Bratislava-Lamač.  

Návrh uznesenia: 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027 

a) schvaľuje projektový zámer „Výstavba terminálov integrovanej osobnej prepravy v 

Bratislave – Bratislava - Lamačská brána, projektová príprava (DSPRS) a realizácia“ 

žiadateľa Železnice Slovenskej republiky  

b) ukladá žiadateľovi rozpracovať projektový zámer do formy Žiadosti o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku a túto žiadosť predložiť do príslušnej výzvy do 12 

mesiacov od prijatia tohto uznesenia 

 

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 32 

ZA: 32 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

Váha hlasov: 100% 

- Uznesenie bolo prijaté 
 

 

Bod č. 14: Projektový zámer „Výstavba terminálov integrovanej osobnej prepravy v Bratislave – 

Bratislava – Vrakuňa, projektová príprava (DSPRS) a realizácia“ žiadateľa Železnice Slovenskej 

republiky
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Diskusia: 

- p. Kollár (Cyklokoalícia) poskytol k predmetnému projektu 2 pripomienky. 

V projektovom zámere je uvedené rozhranie mestských častí Ružinov a Vrakuňa, čo je 

asi chybná informácia. Požiadal o zodpovedanie otázky, čo presne znamená 

„Zhodnotenie miery prínosu projektového zámeru“, keďže pri všetkých projektových 

zámeroch, čo boli doteraz prezentované bola hodnota plusová, a tu je záporná.  

 

- odpoveď – p. Furik - zhodnotenie miery prínosu projektu predstavuje set kritérií, ktoré 

má technický sekretariát nastavené vo vzťahu k jednotlivým opatreniam. Vždy je snaha 

ísť cez princíp hodnoty za peniaze, t. j. čo ten konkrétny projekt v celkových oprávnených 

výdavkoch prináša vo vzťahu k merateľným ukazovateľom pre konkrétne opatrenie. 

V rámci kritérií je definovaná aj preferencia pre riešenia, týkajúce sa koľajovej dopravy. 

V plnení merateľných ukazovateľov nie je projekt významný, na druhú stranu sú 

v zásobníku projekty, ktoré aj vzhľadom na menšiu sumu vedia v rámci kvantifikácie 

merateľných ukazovateľov priniesť väčšie výstupy. Význam TIOP-ov je zadefinovaný 

v rámci Plánov udržateľnej mobility a táto problematika sa rieši dlhodobo. 

 

- odpoveď – p. Jesenský – cieľom je, aby boli všetky projekty posudzované rovnakou 

metodikou. Záporná hodnota vznikla z dôvodu, že smerodajný benchmark je približne 

1,9 milióna na jednu aktivitu. V tomto prípade sa ale jedná o železničný projekt 

s vysokou prioritou. Následne objasnil zvýhodnenie takýchto projektov v rámci troch 

bodov v hodnotiacich kritériách. Finančne náročné projekty je potrebné vyvážiť 

projektami, ktoré budú mať výrazne kladné hodnotenia.  

 

- odpoveď – p. Furik – hodnotiace kritériá nie sú záväzné vo vzťahu k hlasovaniu Rady 

partnerstva a slúžia len ako dátový podklad. Kvantifikácia hodnoty za peniaze 

jednotlivých projektových zámerov umožňuje ukázať, ako sa ten-ktorý zámer podieľa na 

plnení merateľných ukazovateľov. Rada partnerstva má možnosť schváliť aj projektový 

zámer, ktorý je z hľadiska hodnoty za peniaze menej vhodný, avšak pre územie má 

strategický význam.  

 

- odpoveď – p. Jesenský – projekty boli posudzované v plnej výške, t. j. boli započítané aj 

výdavky, ktoré sú momentálne prejednávané na EK – investície do koľajiska a trakčného 

vedenia. 

 

Návrh uznesenia: 

Rada partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-

2027 

a) schvaľuje projektový zámer „Výstavba terminálov integrovanej osobnej 

prepravy v Bratislave – Bratislava – Vrakuňa, projektová príprava (DSPRS) a 

realizácia“ žiadateľa Železnice Slovenskej republiky  

b) ukladá žiadateľovi rozpracovať projektový zámer do formy Žiadosti o 

poskytnutie nenávratného finančného príspevku a túto žiadosť predložiť do 

príslušnej výzvy do 12 mesiacov od prijatia tohto uznesenia  

 

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 32 

ZA: 0 

PROTI: 0 
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ZDRŽAL SA: 0 

Váha hlasov: 100% 

- Uznesenie bolo prijaté 
 

 

Bod č. 15: Informácia o činnosti Kooperačnej rady UMR 

 

Informácie o aktuálnom dianí v Kooperačnej poskytol p. Tomáš Čekme, vedúci oddelenia 

udržateľného mestského rozvoja. 

 

Diskusia: 

- bez príspevkov do diskusie 
 

 

Bod č. 16: Rôzne 

Diskusia 

- P. Hadzima (Asociácia podnikateľov v odpadovom hospodárstve) upozornil žiadateľov, 

ktorí predkladajú projekty v opatrení, zameranom na znižovanie energetickej náročnosti 

budov, že ak dochádza k zásahu do budovy tam, kde je azbest, je potrebné tomu venovať 

zvýšenú pozornosť. Týka sa to najmä starších budov. Zo starej projektovej dokumentácie 

často nie je možné identifikovať tieto materiály, preto sa odporúča realizácia 

predrealizačného prieskumu na výskyt azbestových materiálov, v čom vie byť Asociácia 

podnikateľov v odpadovom hospodárstve nápomocná.  

- p. Mács (mesto Pezinok) požiadal o zodpovedanie otázky ohľadom štúdie 

uskutočniteľnosti električkovej trate Bratislava – Grob – Pezinok, na ktorej pracuje 

Ministerstvo dopravy SR. 

- p. Lukáčová pripomenula, že sa jedná o otázku v nadväznosti na memorandum, ktoré sa 

spracováva, feasibility study pre obnovenie železničnej prepravy Lozorno-Stupava 

a rovnako južné prepojenie na prestupný terminál Pezinok. Taktiež by uvítala, ak by 

k ďalšiemu stretnutiu boli dostupné aktuálne informácie k memorandu. 

 

Predseda Rady partnerstva Juraj Droba  poďakoval prítomným členom za aktívnu účasť a 

prínos na zasadnutí, kolegom z BSK za prípravu zasadnutia a oficiálne ho ukončil. Na záver 

pripomenul, že ďalšie zasadnutie je naplánované na koniec mája. 

 

 

Spracoval: sekretariát RP  

Overil: 

Mgr. Juraj Droba, MA, MBA  

Predseda Rady partnerstva 


